
مهم ترین محورهای اتحاد آمریکا و ژاپن

دغدغه مشترک واشنگتن و توکیو چیست؟

اپن و  کامیکاوا یوکو و آنتونی بلینکن، وزرای خارجه ژ
ایالات متحده جمعه در واشنگتن با یکدیگر دیدار کردند. 
گفت: »در حال سپری  اپن  در این دیدار وزیر خارجه ژ
کردن برهه ای هستیم که جهان در طی آن در یک مقطع 
اپن و  تاریخی قرار گرفته است. در شرایط کنونی، اتحاد ژ
ایالات متحده بیش از هر زمان دیگری حائز اهمیت است«. 
در این نشست طرفین ضمن توافق برای رسیدگی مشترک 
به چالش های مربوط به چین و کره شمالی، بر اهمیت تلاش 
کید کردند. وزرای  برای تداوم صلح و ثبات در تنگه تایوان تا
کید بر ادامه  خارجه ژاپن و آمریکا در این دیدار همچنین با تا
حمایت از اوکراین، بر تداوم اعمال تحریم های سخت علیه 
مسکو به دلیل تهاجم علیه این کی یف توافق کردند. گفتنی 
است اتحاد امنیتی ایالات متحده و ژاپن که در پی جنگ 
، با افزایش  گرفت، در سال های اخیر جهانی دوم شکل 
قدرت چین و گسترش فعالیت های هسته ای و موشکی 
کره شمالی بسیار مستحکم تر شده است. البته این روابط 
فراز و نشیب هایی را هم تجربه کرده است. در دوره ریاست 
جمهوری دونالد ترامپ، دولت وی علنا توکیو را به عدم 
پرداخت هزینه کافی برای اسکان نیروهای آمریکایی متهم 
کرد و این مساله موجب تنش هایی در روابط دو کشور شد؛ 
اما با به قدرت رسیدن رئیس جمهور جو بایدن، بار دیگر 

رابطه دو کشور مستحکم شد.

   اتحاد آمریکا و ژاپن چگونه شکل گرفت؟
معاهده امنیت متقابل ایالات متحده و ژاپن در سال ۱۹۵۱ 
در کنار معاهده سانفرانسیسکو - که به طور رسمی به جنگ 
جهانی دوم پایان داد- امضا شد. این قرارداد ۱0 ساله و قابل 
تمدید، مبتنی بود بر اینکه ژاپن به نیروهای ایالات متحده 
ک این کشور باقی بمانند. علاوه بر  اجازه می دهد در خا
از جنگ  این دکترین شیگرو یوشیدا، نخست وزیر بعد 
ژاپن مبتنی بر این بود که ژاپن برای نیازهای امنیتی خود 
به ایالات متحده تکیه کند تا این کشور بتواند بر بازسازی 
اقتصاد خود تمرکز کند. در آن زمان، ایالات متحده مشتاق 
استفاده از این اتحاد برای تقویت حضور استراتژیک خود 

در شرق آسیا بود.

   تحکیم اتحاد
اپن مورد  در سال ۱۹۶0، توافق نامه ایالات متحده و ژ
بازنگری قرار گرفت و طبق این بازنگری ایالات متحده این 
اپن در صورت  حق را یافت که در ازای تعهد به دفاع از ژ
حمله، پایگاه هایی دائمی در این کشور ایجاد کند. این 
پایگاه ها اولین پایگاه های دائمی آمریکا در آسیا بودند. 
اوایل دهه ۲000 دوره افزایش همکاری های دفاعی ژاپن 
و آمریکا بود. در نوامبر ۲00۱، دولت جونیچیرو کویزومی، 
نیروی دریایی توکیو را به اقیانوس هند اعزام کرد تا پشتیبانی 
لجستیکی از عملیات نظامی ایالات متحده در افغانستان 
ج از کشور در  فراهم کند که اولین اقدام نظامی ژاپن در خار
طی یک عملیات جنگی بعد از جنگ جهانی دوم بود. در 
سال ۲0۱۵، در زمان نخست وزیری شینزو آبه، ژاپن قانون 
اساسی خود را در اقدامی تاریخی مورد بازنگری قرار داد. 
بر اساس این تغییرات، به ارتش این کشور اجازه داده شد 
تا از متحدان خود دفاع کند. این تغییر به ایالات متحده و 
ژاپن کمک کرد تا یکبار دیگر دستورالعمل های دفاعی خود 
را بازنگری کنند و دامنه همکاری نظامی خود را گسترش 
دهند و اتحاد را بر تهدیدات فعلی از جمله چین و کره شمالی 
به توسعه  و واشنگتن  توکیو  آن زمان،  از  کنند.  متمرکز 

همکاری های دفاعی خود ادامه داده اند.

   مهم ترین محورهای اتحاد
اپن آن را  قریب الوقوع نامیده  تهدید کره شمالی، که ژ
است، یکی از کانون های اصلی اتحاد ژاپن و آمریکاست. 
این تهدید از اواسط دهه ۱۹۹0 آغاز شد یعنی زمانی که 
کره شمالی یک موشک بالستیک به دریای ژاپن شلیک کرد 
و همچنین از معاهده منع گسترش سلاح های هسته ای 
ج شد. توکیو و واشنگتن پس از شلیک موشکی دیگر  خار
اپن در سال ۱۹۹۸، همکاری  از سوی کره شمالی بر فراز ژ
نزدیک تری را روی دفاع موشکی آغاز کردند. از آن زمان، 
اپن پرتاب کرده است.  کره شمالی ده ها موشک بر فراز ژ
این تشدید تهدید باعث شده است که برخی در ژاپن برای 
دستیابی به سلاح های هسته ای برای دفاع از خود و موشک 
برای حملات پیشگیرانه تلاش کنند. چین دغدغه مشترک 
دیگر برای ژاپن و آمریکاست. از زمان بحران تنگه تایوان در 
سال ۱۹۹۶ که طی آن ایالات متحده ناوهای هواپیمابر را در 
پاسخ به آزمایش های موشکی چین به منطقه فرستاد، رشد 
سریع چین یکی از نگرانی های اصلی این ائتلاف بوده است. 
در مرکز تنش بین چین و ژاپن، مناقشه ارضی طولانی مدت 
کو مجموعه ای از جزایر خالی از سکنه  بر سر جزایر سنکا
در دریای چین شرقی است. واشنگتن موضعی بی طرف 
کمیت جزایر حفظ کرده است. بنابراین روابط  در قبال حا
ژاپن و آمریکا بر مبنای نیاز دوطرفه این دو کشور به یکدیگر 
شکل گرفته است. آمریکا به دنبال حفظ نظام تک قطبی 
در جهان است و از به چالش کشیده شدن رهبری اش در 
جهان توسط چین در هراس است به همین دلیل برای 
محدودکردن پکن نیاز به متحدان و همچنین پایگاه هایی 
در شرق آسیا نیاز دارد. ژاپن نیز با توجه به اینکه وزارت دفاع 
این کشور نهادی نوپاست برای مقابله با تهدیدات امنیتی 

کره شمالی و چین به آمریکا نیاز دارد.

کنش ایران     وا
پرسش  به  پاسخ  در  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
اظهار  تایوان  انتخابات  نتایج  خصوص  در  خبرنگاران 
داشت: جمهوری اسلامی ایران احترام به تمامیت سرزمینی 
کمیت ملی کشورها را از مبانی سیاست خارجی خود  و حا
می داند و در این چارچوب همواره حمایت خود را از اصل 
چین واحد اعلام کرده است. ناصر کنعانی گفت: در این 
راستا جمهوری اسلامی ایران باردیگر حمایت قاطع خود 
کمیت ملی  را از حق جمهوری خلق چین برای دفاع از حا
و تمامیت سرزمینی خود و همچنین اتحاد مجدد چین بر 

مبنای توسعه مسالمت آمیز دو سوی تنگه اعلام می دارد. 

ظاهرا  شفیعی:  مطهره  ملی–  آرمان 
انتخابات اسفند امسال تفاوت های زیادی با 
انتخابات های گذشته دارد. انتخاباتی که تعداد 
انگشت شماری از اصلاح طلبان مانند مسعود 
پزشکیان تایید شدند و تعداد میانه روهای تایید 
شده از انتخابات مجلس یازدهم کمی بیشتر 
است. از سویی برخی نسبت به عواقب مشارکت 
پایین مردم در انتخابات هشدار می دهند مانند 
محسن هاشمی رفسنجانی، عضو شورای مرکزی 
کارگزاران که پیش بینی کرده مشارکت  حزب 
در انتخابات حداقلی است. او گفت: »بعید 
گر وضع به همین  نیست که در یکماه آینده ا
صورت پیش رود، شاهد انتخاباتی با مشارکت 
پایین در کلانشهر ها و عدم رقابت واقعی باشیم« 
که به  یا ناصر ایمانی، فعال سیاسی اصولگرا 
خبرآنلاین گفته است: »قطعا مجلسی که با آرای 
مشارکت پایین مردم انتخاب می شود، مجلس 
قوی نخواهد بود. هر چند نماینده ای که با یک 
میلیون رای وارد مجلس می شود با نماینده ای 
که ۵00 هزار رای دارد، به لحاظ قانونی تفاوتی 
ندارد اما اینکه با آرای بالا انتخاب شود موثر بوده 

و به لحاظ اجتماعی متفاوت است.«

   علوی میانه رو تایید می شود؟
مشارکت  با  یازدهم  مجلس  انتخابات 
حداقلی برگزار شد، انتخاباتی که اصلاح طلبان 
کاندیداهایشان،  ردصلاحیت  به دلیل 
مشارکت پررنگی درآن نداشتند و به عبارتی 
رقابتی میان اصولگرایان بود. شوک انتخابات 
اسامی  انتشار  با  هم  دوازدهم  مجلس 
ردصلاحیت شدگان مجلس از سوی هیات 
اجرایی ایجاد شد به نحوی که برخی چهره های 
البته  نشدند  تایید  مردم  معتمد  و  مشهور 
هیات نظارت به تایید برخی از این چهره ها 
اما  پرداخت  مطهری  و  پزشکیان  مانند 
شخصیت هایی مانند سید محمود علوی که 
هشت سال وزیر اطلاعات دولت روحانی بود، 
تایید نشدند. البته دیروز سخنگوی شورای 
نگهبان به این موضوع اشاره کرد که »شورای 
اظهارنظر  ادله  و  اسناد  مبنای  بر  نگهبان 
اما  نبودم  مرکزی  هیات  عضو  من  می کند. 
که اعضای این هیات بررسی های  می دانم 
فرصتی  نگهبان  شورای  داشتند.  دقیقی 
یکماهه دارد که در این فرصت بررسی های 
خود را توسط اعضا انجام خواهد داد.« در 
چنین شرایطی به نظر می رسد که مردم به هم 
در اندیشه رای دادن جناحی نیستند چرا که از 
یک سو اصلاح طلبان برنامه ای برای ارایه لیست 
ندارند و از سوی دیگر عملکرد اصولگرایان در 
مجلس یازدهم چنان نبود که ترغیبی برای 
رای دادن مجدد مردم به آنها باشد. در چنین 

شرایطی چه باید کرد؟

   فعالیت بزرگان شروع شد
که ضلع  ح می کنند  بسیاری چنین مطر
سوم سیاست میاندار انتخابات خواهد بود، 
ضلعی که شخصیت های شناخته شده مانند 
ناطق نوری، اسحاق جهانگیری، روحانی، 
لاریجانی، خاتمی و سیدحسن خمینی در 
راس آن حضور دارند و هدفشان حفظ و 
اعتلای اعتبار کشور است. به نظر نمی رسد 
این شخصیت ها که عنوان شورای میانه روها 
را دارد، در قبال انتخابات اسفند بی تفاوت 
باشد و اجازه دهد انتخابات مجلس دوازدهم 
هم مانند مجلس قبل بی رونق شود. مانند 
شورای  مجلس  ادوار  نماینده  که  دیروز 
اسلامی از رایزنی علی لاریجانی با شورای 
متقاضیان  صلاحیت   تایید  برای  نگهبان 
داوطلبی انتخابات مجلس دوازدهم خبر 
نماینده  کیاسری،  شجاعی  رمضان  داد. 
ادوار مجلس شورای اسلامی در مورد ارائه 
لیست توسط علی لاریجانی برای انتخابات 
لاریجانی  آقای  گفت:  دوازدهم،  مجلس 
گانه ای برای انتخابات مجلس  لیست جدا
کاندیداها  از  وی  حمایت  و  نمی دهند 
بلکه  بود  نخواهد  تشکیلاتی  به صورت 

به صورت فردی حمایت خواهند کرد. 

به نقش آفرینی شورای     نگاه مثبت 
میانه روها

 افرادی که در زیر مجموعه شورای میانه روها 
می توانند فعالیت کنند، با فعالیت زیر چتر این 
شورا موافق هستند، مانند مسعود پزشکیان، 
نماینده  مردم در مجلس فعلی و کاندیدای 
ح  که پیشنهاددهنده این طر مجلس آتی 
بود. او با اشاره به انتخابات پیش رو بر ضرورت 
کید دارد اما بر  تشکیل ائتلافی از میانه روها تا

این باور است که تشکیل چنین ائتلافی زمانی 
محقق خواهد شد که این افراد »به یک زبان 
و نگاه مشترک برسند.« علی باقری، فعال 
سیاسی اصلاح طلب هم که ردصلاحیت شد، 
گفته است: »اصل تشکیل  انصاف نیوز  به 
ائتلاف میانه روها را اقدام و فرصتی لازم و واجب 
می دانم. منتهی معتقدم برای محقق شدنش 
میانه روی  عرصه   در  کسانی که  است  نیاز 
مرجعیت دارند و صاحب فکرند نقش فعال تری 
بگیرند« انصاف نیوز نوشت: بیژن زنگنه  نیز 
معتقد است هر اقدامی که به صورت جمعی 
منصور  و  می رسد  نتیجه  به  شود،  دنبال 
، از چهره های سیاسی نزدیک  حقیقت پور
به علی لاریجانی نیز ائتلاف میانه روها را حائز 
اهمیت می داند اما معتقد است با توجه به 
کامل آن در  ردصلاحیت ها امکان تشکیل 
حاضر دشوار است. محسن حاجی میرزایی، 
وزیر آموزش و پرورش دولت حسن روحانی، 
ایده ائتلاف میانه روها را یک ایده راه گشا 
خواند که می تواند از رنج مردم بکاهد. روز 
سخنگوی  گرامی مقدم،  اسماعیل  گذشته 
حزب اعتماد ملی، در گفت وگو با خبرآنلاین 
و  اصلاح طلبان  میان  ائتلاف  احتمال  از 
اعتدالیون خبر داد و بیان کرد: »بیشتر باید 
منتظر باشیم و ببینیم شورای نگهبان، نتایج 
اعتراضات را چه زمانی اعلام خواهد کرد و بعد 
از آن برخی از احزاب اصلاح طلب و اعتدالیون 

یک لیست دست وپا شکسته را ببندند.«

وها از دستاورد شورای     هراس تندر
میانه روها 

لیست  پذیرای  تندرو  اصولگرایان  آیا 
را  اعتدالیون هستند و شورای میانه روها 
ضلع سوم و مهم سیاست می دانند؟ شواهد 

چنین است که نمی توان پاسخ مثبتی به این 
کنش به  سوال داد. چندی قبل کیهان در وا
تشکیل شورای میانه روها نوشت: »مدعیان 
را میانه رو و سایر  اصلاحات همواره خود 
اشخاص و جریان های سیاسی را به میزانی 
که با آنها زاویه داشته باشند، تندرو می دانند. 
آنکه به خط امام رحمه ا... علیه و  بدون 
انقلاب توجه کنند و مواضع خود و دیگران 
را نسبت به آن بسنجند. همچنین این افراد 
به رغم اینکه شش دولت از ۹ دولت پس از 
جنگ تحمیلی در اختیار آنها بوده است، به 
جای آنکه پاسخگوی عملکرد خود باشند، 
همواره مدعی اند حضور آنها در هر شرایطی 
بدون  کشور  و  است  سودمند  نظام  برای 
حضور آنها دچار بحران و خسارت خواهد 
شد!« این ادعا در حالی است که لاریجانی و 
ناطق نوری از اعضای شورای میانه روها در 
دایره اصلاح طلبی تعریف نمی شوند و ادعای 
کیهان تنها نشان از نوعی واهمه از دستاورد 

شورای میانه روها دارد. 

   چه افرادی حمایت می شوند؟
شورای  مجموعه  زیر  در  افرادی  چه 
میانه روها تعریف می شود؟ به نظر می رسد 
نظر اعضای این شورا حمایت از چهر ه هایی 
مطهری،  علی  پزشکیان،  مسعود  مانند 
پیش بینی  است.  و...  علوی   ، حقیقت پور
می شود با توجه به اقبال جامعه از شورای 
میانه رو ها تعدادی از کاندیداها خود را به 
این ضلع سوم نزدیک کنند تا با حمایت آنها 
شانس بیشتری برای ورود به مجلس داشته 
باشند اما اعضای این شورا با تجربه تر از آن 
هستند که بخواهند از افراد غیر میانه رو از هر 

دو طیف حمایتی داشته باشند. 
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سلام شورای میانه روها، خداحافظ لیست های درهم اصولگرایان

 »ضلع سوم«؛ نقش آفرین اصلی انتخابات اسفند!

آرمان ملی- حمید شجاعی: دولت سیزدهم با وعده های 
اقتصادی بسیار شیرین و دلچسبی روی کارآمد و شرایط را به 
نحوی جلوه داد که گویی طی 4 سال دولت؛ رفاه و آسایش 
جامعه را فرا خواهد گرفت و رئیسی و مردانش بهشت برین 
را برای مردم تدارک خواهند دید. از همین جهت نیز شاهد 
بودیم که وعده ها یکی پس از دیگری از نصف و سپس تک 
رقمی کردن تورم ؛ ریشه کن کردن فقر مطلق، کم کردن فاصله 
طبقاتی و بالارفتن دستمزد به اندازه تورم تا مقابله با گرانی 
و گران سازی، برنامه 7000 صفحه ای اقتصادی برای حل 
مشکلات، ایجاد یک میلیون شغل و ساخت یک میلیون 
مسکن در سال و حل 3 روزه مشکل بورس و... پشت سر هم 
قطار شدند. اما هر چه که از دولت رئیسی گذشت و عملکرد 
اقتصادی دولت نمایان تر گردید مشخص شد که آنچه گفته 
شده بیش از آنکه خود را در عمل نشان دهد جنبه شعاری 
داشته است. حال بگذریم از بحث شاخص هایی چون رشد 
کت و... که به رغم آمارهای  خ فلا خ بیکاری، نر اقتصادی، نر
دولت در واقعیت جامعه چیزی دیگری شاهد هستیم. جالب 
اینکه رئیس جمهور در همان سال ۱400 و همین سال جاری 
کید کرد که »ما اهل اینکه  در دیدار با مراجع به این نکته تا
؟ نیستیم و  نمی شود، نمی توانیم، مگر می شود؟ کو اعتبار
اهل ما می توانیم هستیم«؛ اما در توانستن دولت همین 
خ همه اقلام و کالاها به طرز قابل توجهی افزایش  بس که نر
یافته و اساسا گویا دولت نیز چندان موضعی در این خصوص 
گفته  ندارد و صرفا به تکرار وعده ها مشغول است. البته نا
نماند که طبق نمودارها دولت پیشرفت های اقتصادی در 
شاخص های کل داشته، اما نه در حدی که بتوان عملکرد 
اقتصادی دولت را  در سفره ها مردم مشاهده کرد. مساله 
اینجاست که عملکرد اقتصادی دولت باعث شده تا جامعه 
نسبت به فردای خود نتواند برنامه ریزی کند و نسبت به 
آینده نیز با دیده تردید و ابهام بنگرد. این در شرایطی است 
که رئیسی و مردانش طی دو سال و اندی گذشته همواره 
کامی ها و مشکلات را دولت گذشته دانسته  مقصر تمامی نا
و هر گونه موفقیتی حتی کوچک را به خود منتسب کرده اند. 
در حالی که اخیرا حسن روحانی رئیس جمهور پیشین گفته 

؛ حقوق  »از سال ۹۲ تا پایان ۹۹ قیمت کالا و خدمات 4.۲ برابر
؛ بازنشستگان 7.7  ؛ حقوق کارگران ۵.۵ برابر کارکنان ۵.۱ برابر
برابر و قشر بسیار ضعیف جامعه از لحاظ اقتصادی یعنی 
آن هایی که تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی اند ۱۲.7 
برابر شد و کاری کردیم که در پایان ۹۹ تورم ما در آن شرایط 
سخت 3۶.4 بود و رشد اقتصادی ما 4 درصد و در سه ماهه 
کم بود،  اول ۱400 که آخرین سه ماهه ای بود که دولت ما حا
رشد اقتصادی ما ۶.7 درصد بود که هنوز در این چند سال 
به این رشد ۶.7 درصد نرسیده اند.« آنچه که مسلم است 
امروز جامعه از شرایط اقتصادی و معیشتی بغرنج خود رنج 
می برد و دولت نیز که ادعای برنامه مدون و حل مشکلات را 
داشته نتوانسته آن طور که باید در تحقق این مهم چندان 

موفقیتی حاصل کند.
 

* ماجرای یک اظهارنظر جنجالی
پنجشنبه ۲۱ دیماه بود که دبیر شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی در جریان سفر به منطقه خلیج فارس و بازدید از 
پرورشگاه  ماهی در قفس این منطقه گفت: »هزاران کیلومتر 
ساحل دریایی و اقیانوسی در اطراف ایران یک فرصت 
استثنایی برای کشور است و با این وجود، نباید وضعیت 
گوشت، غذا و معیشت مردم در تنگنا باشد.« محسن رضایی 
اظهار کرد: »اضافه شدن گوشت ماهی به سفره مردم، قیمت 
گوشت قرمز را نیز کاهش می دهد و یا کنترل می کند.« این 
کنش های متعددی روبه رو  اظهارات رضایی در جامعه با وا
بود و بسیاری انتقادات تندی را به وی نسبت به عدم اطلاع 
از وضع اقتصادی جامعه و قیمت مواد غذایی، پروتئینی، 
آوردند.  کی وارد  غ، ماهی و سایر اقلام خورا گوشت، مر
جالب تر اینکه محسن رضایی به عنوان معاون اقتصادی 
رئیس جمهور چنین مساله ای را مطرح کرده که نشان دهنده 
بی اطلاعی وی از وضعیت قیمت ها و شرایط اقتصادی جامعه  
است. اینکه محسن رضایی گفته مردم ماهی بخورند تا قیمت 
گوشت قرمز کاهش یابد نشان می دهد که وی یا اخیرا ماهی 
نخریده یا آنهایی که برای وی خرید می کنند از قیمت ها با وی 
سخن نمی گویند. محض اطلاع آقای رضایی ارزان ترین ماهی 

در میادین تره وبار بیش از کیلویی ۱۶0 هزارتومان و در بازار 
تا حدود کیلویی ۲00 هزار تومان است و عدم اطلاع معاون 
اقتصادی رئیس جمهور از این مساله جای سوال دارد. این 
مساله یاد آور همان روایت معروف تاریخی از »ماری آنتوانت« 
کتبر سال ۱7۸۹ زمانی که  همسر »لویی« شانزدهم است که در ا
زنان فقیرِ پاریس، به سوی کاخ سلطنتی »ورسای« حرکت 
کردند همسر وی وقتی شنید که زنان در بیرون قصر اجتماع 
گر نان ندارند  کرده اند و نان برای خوردن ندارند، گفت: »ا
کیک« بخورند.« در همین راستا  خوب بروند بیسکویت یا »
غ و ماهی  مهدی یوسف خانی، رئیس اتحادیه فروشندگان مر
غ از  در خصوص جایگزینی ماهی با گوشت قرمز گفت: »فار
تفاوت معنادار قیمتی، یک عدد ماهی یک کیلویی قزل آلا، 
حدود نیمی از آن دور ریز است. در واقع ۲00 هزار تومان 
ماهی، نیم کیلو مفید به شما استخوان و گوشت می دهد که 
در نهایت یک وعده غذایی برای دو نفر است. اما یک کیلو 
گوشت قرمز را یک نفر می تواند ۵ تا 7 وعده مصرف کند، مثلا با 
آن خورش درست کند یا سایر غذاها، پس برای یک خانواده 
گوشت قرمز چه به لحاظ حجمی و چه به لحاظ  مصرف 

قیمتی نسبت به ماهی با صرفه تر است.«

کنش ها به رضایی *وا
کنش به  یک فعال رسانه ای و سیاسی اصلاح طلب در وا
سخنان جدید محسن رضایی در حساب خود در شبکه 
( نوشت: »معاون اقتصادی رئیس جمهور  ایکس )توئیتر
گوشت ماهی به سفره مردم،  که اضافه شدن  گفته است 
قیمت گوشت قرمز را نیز کاهش می دهد و یا کنترل می کند. 
هنگامی که می گویم دولت برنامه اقتصادی  ندارد ناراحت 
روحانی  حسن  داماد  مهدی زاده،  کامبیز  می شوند.«  
رئیس جمهور پیشین نیز در صفحه ایکس خود نوشت: 
غ ۱00 را رد کرده. دیگه اینها را نه در  گوشت ۶00 تا 700 و مر «
خواب بلکه در عکس  یادگاری باید دید. روحانی با ترامپ، 
ملخ، سیل، زلزله و تحریم های بی سابقه بعد از هشت سال 
که میگی 3 میلیون نفت  گوشت را ۱00 تحویل داد. شما 

می فروشی و این مشکلاتم نداری، چیکار می کنی؟«

»آرمان ملی« دستور اقتصادی معاون رئیس جمهور را بررسی می کند

قایرضایییاراهنمیدانییانامهنمیخوانی آ
      مردم گوشت ندارند ماهی بخورند؟! این تذهبون؟

افشای جزئیات جدید از حمله 
تروریستی کرمان

 ۱۶ بمب آماده انفجار بود
 عامل انتحاری دوم کجا منفجر شد؟

کار؛ استاندار کرمان، یکشنبه،  محمدمهدی فدا
۲4 دیماه در جلسه شورای اداری استان کرمان 
کید بر رسیدگی به خانواده هایی که در حمله  با تا
تروریستی ۱3 دیماه دچار آسیب شده اند، اظهار 
کرد: حادثه بسیار تلخی بود و حتی در جنگ چنین 
کنون ندیده بودیم و عمدتا شهدا زنان  حادثه ای تا
و کودکان هستند و این حادثه دل همه را سوزاند. 
وی با اشاره به اینکه بررسی ها درحال انجام است، 
افزود: باید به کسانی که به هر شکل آسیب دیده اند، 
کار با  کمک کنیم و از تلخی حادثه بکاهیم. فدا
اشاره به اینکه هر کدام از شهدا پدیده خاصی در 
خانواده خود بودند، تصریح کرد: بیشتر شهدا 
از خانواده های متوسط به پایین جامعه بوده و 
باید به این خانواده ها رسیدگی شود. استاندار 
کرمان بیان کرد: برخی در این اتفاق عقده خود از 
اشخاص و دستگاه ها را بروز دادند و به دستگاه های 
مسئول در حوزه امنیت حمله کردند در حالی که 
دستگاه ها تلاش بسیار زیادی کردند. وی با بیان 
اینکه حمله به نیروهای متصدی حفظ امنیت 
بدترین کار ممکن است، گفت: برخی افراد عنود 
به شهدا توهین کردند که برخی دستگیر شدند 
و برخی دنبال عقده گشایی سیاسی بودند در 
حالی که برای حفظ امنیت و حفاظت از جان مردم 
کار تصریح  کارهای بسیار زیادی انجام شد. فدا
کرد: ما دشمنان کینه توزی داریم که ساختار 4۵ 
ساله انقلاب را تحمل نمی کنند و از روز نخست 
کان ادامه دارد و هر  شروع کردند و توطئه ها کما
کاری بتوانند می کنند. استاندار کرمان با اشاره به 
اینکه دوستان امنیتی مراقبت های دائمی دارند، 
افزود: بیش از ۶0 بمب در کشور قبل از ماه محرم 
کشف شد که ۱۶ مورد بمب آماده آن در کرمان بود. 
وی اظهار کرد: مراسم سالگرد قبل اولین سال بعد 
از کرونا و پیش بینی جمعیت زیاد بود که بعد از آن 
جلسه بررسی ضعف ها انجام و رفت و آمدها و ورود 
کار با اشاره به  خودروها ارزیابی و تجربه شد. فدا
اینکه دشمن از شهید حاج قاسم سلیمانی، راه، یاد 
و نام او وحشت دارد، گفت: دشمن حاج قاسم را 
ترور کرد اما دیدند بعد از شهادتش بدتر شد و حضور 
مردم از اقصی نقاط جهان را بر سر مزار او دیدند 
و مراسم تشییع و عشق مردم را مشاهده کردند 
و  فهمیدند اشتباه کردند. وی بیان کرد: شرایط 
جغرافیایی استان کرمان خاص است و کویر در 
کنار ما از جنوب شرق تا شمال شرق گسترده است 
و با وجود راه های طولانی و مسیرهای زیاد، امکان 
تهدید وجود دارد و گروه های مختلف می توانند 
استفاده کنند. استاندار کرمان با اشاره به حجم 
زیاد تردد اتباع از این استان گفت: ساماندهی اتباع 
و کویر دو مساله ای است که در دستور کار ملی قرار 
گرفته زیرا تعداد زیادی اتباع غیرمجاز از استان 
کرمان عبور می کنند و در بحث برخورد با اتباع خلأ 
قانونی داریم. وی در ادامه با اشاره به اینکه در روز ۱3 
دیماه به موکب ها اعلام شد حق توزیع غذا ندارند، 
برای اینکه از تجمع جلوگیری شود، افزود: در حوزه 
ایمنی کارهای زیادی صورت گرفت و در بحث 
امنیتی نیز رینگ کاملی دیده و از بزرگراه و محدوده 
اطراف گلزار شهدا به عنوان منطقه امنیتی بسته و 
فنس کشیده و در کل منطقه بیش از ۱۲0 دوربین 
نصب و روشنایی جنگل انجام شد و هیچ نقطه 
کوری در رینگ امنیتی نداشتیم. وی ادامه داد: 
همه احتیاطات لازم برای این منطقه امنیتی 
دیده شد و در نقطه انفجار اول گیت هوشمند، 
پلیس و سگ های مواد منفجره یاب بوده و عامل 
انتحاری قبل از این گیت خود را منفجر کرده بود. 
کار با اشاره به اینکه تروریست ها توجیه شده  فدا
گلزار شهدای کرمان( انفجار را انجام  بودند در مزار)
بدهند، افزود: همه ظرفیت استان پای کار بود و 
نیروی انتظامی و دیگر دستگاه ها از استان های 
دیگر فراخوان نیرو داده بودند تا به تامین امنیت 
کمک کنند. وی ادامه داد: دوربین های چهره زن 
در منطقه فعال و به بانک های اطلاعاتی و امنیتی 
متصل بود که افراد مورددار بلافاصله ردیابی و 
دستگیر می شدند و تعدادی زیادی از افراد متهم 
در این روزها دستگیر شدند. وی با اشاره به اینکه 
عامل انتحاری دوم نیز نزدیک گیت ورودی از 
سمت تخت دریاقلی بیگ خود را منفجر کرده 
کثر آنچه به ذهن می آمد در  است، بیان داشت: حدا
بحث امنیت انجام شد و حتی در ارتفاعات دوربین 
نصب شده بود و به رغم همه موارد این اتفاق افتاد 
و گروه های زیادی برای بررسی ابعاد حادثه به کرمان 
آمدند و کار انجام خواهد شد. استاندار کرمان 
درباره اطلاع رسانی حادثه نیز گفت: هرکسی در 
این زمینه مسئولیتی دارد و علت تفاوت آمار شهدا 
برای این بود که آمار اولیه از یک بیمارستان اعلام و 
بعد از انتقال شهدا، همچنان آمار وجود داشت و 
یکی دیگر از موارد، مصاحبه افراد غیرمسئول بود. 
کار اظهارکرد: علت تغییر مکان مراسم تشییع  فدا
شهدا نیز به دلایل امنیتی بود زیرا با ارزیابی ها، 
تهدیداتی متصور شد و مجبور شدیم مکان را تغییر 
دهیم. وی با اشاره به ادامه پیگیری ها برای روشن 
شدن ابعاد حمله تروریستی کرمان گفت: خائنانی 
که با این تروریست ها همکاری داشتند، پشتیبانی 
کردند و کسانی که منزل و کارت بانکی خود را در 
اختیار این افراد قرار داده اند، دستگیر شده اند 
و همچنان در حال پیگیری و بررسی هستند و 
به زودی مستندی از این موارد پخش خواهد شد. 
استاندار کرمان در ادامه سخنانش با قدردانی از 
امدادرسانی به مجروحان این حمله تروریستی 
بیان کرد: هلال احمر و کادر بهداشت و درمان بعد 
از این حادثه تلاش و زحمات زیادی انجام دادند 
و برای جلوگیری از افزایش تلفات حادثه کمک 
کردند. وی در بخش پایانی سخنانش با اشاره به 
مناسبت های بهمن ماه اظهار کرد: دستگاه ها برای 
دهه فجر آمادگی داشته باشند تا برخی پروژه ها در 
صورت امکان قبل از دهه فجر بهره برداری شود زیرا 
دهه فجر تعداد زیادی پروژه است و در سایه دیگر 

برنامه ها ارزش خبری دیده نمی شود. 

   گرامی مقدم از احتمال ائتلاف اصلاح طلبان و 
اعتدالیون خبر داد


